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Secretaria/fu 
 
 
 
Acta de la sessió ordinària del Ple   
 
Núm. de la sessió:     16 
Data: 21.12.11 
Horari: de 20.00 a 21.45 h 
Lloc: Casa de la Vila 
 
Hi assisteixen: 
 
Estanislau Fors Garcia, alcalde-president 
Joaquim Barris Garcia, tinent d’alcalde 
Susanna Mir Julià, tinent d’alcalde 
Maria Belén Quintero Aragón, tinent d’alcalde 
Soraya Real Iglesias, tinent d’alcalde 
Román Pascual Rodríguez, tinent d’alcalde 
Alejandro Acero Cherta, tinent d’alcalde 
José Almansa Aragón, regidor 
Ramon Vinyes Vilà, regidor 
Santiago Fontbona Arbós, regidor 
Lorena Estrada Ocaña, regidora 
Maria Isabel Illescas Sánchez, regidora 
Maria Assumpció Balliu Tenas, regidora 
Isabel Roig Casas, regidora  
Josep Antoni López Navarro, regidor 
David Caldeira Bacardit, regidor 
Annabel Moreno Nogué, regidora 
Catalina Victory Molné, secretària 
 
El president obre la sessió. A continuació es tracten els assumptes inclosos en el 
següent: 
 
Ordre del dia 
 
Declaració d’urgència.- Proposta d’inclusió d’un punt d’urgència de la 
suspensió de la tramitació de l’expedient per adjudicar la gestió del servei 
públic de recollida de residus.- 

-  El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, diu: En aquest 
punt a la CUP votarem en contra pels següents motius: 
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• A la CUP vam ser part activa en la confecció del plec de clàusules que enteníem 
i entenem com a més adequat per a Arenys, i no cap altre si el que es vol és fer-ho bé i 
no fer una recollida selectiva de fireta. 

• Entenem que l’Ajuntament, del qual nosaltres també formem part, no té cap 
necessitat de revisar l’expedient de licitació. 

• I, finalment, votarem en contra perquè no hi ha cap motivació tècnica ni cap 
informe que doni suport a la proposta d’acord que es porta a votació. 

- La regidora Sra. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, diu: Mostrem 
la nostra perplexitat i indignació davant aquest punt sobrevingut a l’ordre del dia i ens 
reservem la nostra explicació i valoració per al punt dels pressupostos. 

És evident que votarem en contra d’una proposta que arriba sense cap informe tècnic 
ni valoració de la proposta. 

Sotmesa a votació la declaració d’urgència, s’obté el resultat següent: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 2 vots PP, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal, 4 vots PSC, 
Vots en contra:  3 vots ICV-EUIA-E, 1 vot CUP i 1 vot Esquerra-AM. 
Abstencions: cap  
 
Per majoria absoluta, se n’acorda la declaració d’urgència. 
 
1.- Suspendre la tramitació de l’expedient de contractació.- L’alcalde dóna 
compte de la proposta d’acord sobre l’assumpte enunciat i manifesta el que segueix: 
Atès que és necessària per a l’Ajuntament la revisió de l’expedient de licitació per 
procedir a adjudicar la gestió del servei públic de recollida de residus del municipi 
d’Arenys de Mar. 
 
Atès que l’expedient esmentat va ser aprovat pel Ple de l’Ajuntament en sessió de data 
16 de novembre de 2011, que actualment el plec es troba en fase d’exposició pública i 
que finalitza el termini de presentació de reclamacions en contra el dia 27 de desembre 
de 2011 i, simultàniament, en cas que no es formulin reclamacions, finalitza el termini 
de presentació de proposicions el dia 4 de gener de 2012. 
 
Atès que la suspensió de la tramitació de l’expedient de licitació en aquesta fase no 
comporta perjudicis pels possibles licitadors, es proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
1. Suspendre la tramitació de l’expedient de contractació aprovat en sessió del Ple de 
data 16 de novembre de 2011 per adjudicar la gestió del servei públic de recollida de 
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residus del municipi d’Arenys de Mar, mitjançant concessió, i disposar que es 
procedeixi de forma urgent a la publicació del present acord en el BOP i en el perfil 
del contractant de l’Ajuntament. 

- El regidor Sr. Josep Antoni López Navarro, en representació del grup municipal 
d’ICV, diu: Mostrem la nostra perplexitat i indignació davant aquest punt sobrevingut a 
l’ordre del dia i ens reservem la nostra explicació i valoració per al punt dels 
pressupostos. 
 
És evident que votarem en contra d’una proposta que arriba sense cap informe tècnic 
ni valoració de la proposta.  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 2 vots PP, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal, 4 vots PSC, 
Vots en contra:  3 vots ICV-EUIA-E, 1 vot CUP i 1 vot Esquerra-AM. 
Abstencions: cap  
 
Per majoria absoluta, se n’acorda l’aprovació. 
 
 
1.- Aprovació de l’acta de la sessió anterior.-  
 
La secretària llegeix l’esborrany de l’acta de la sessió anterior, celebrada amb caràcter 
extraordinari el dia 16 de novembre de 2011. L’acta s’aprova per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
2.- Aprovar el conveni de gestió de la Deixalleria.- El regidor Sr. Almansa dóna 
compte de la proposta d’acord sobre l’assumpte enunciat i manifesta el que segueix: 

Atès que en data 30/09/2011 es va procedir a notificar de forma conjunta la denúncia 
del conveni signat el 21/05/2008, de delegació al Consell Comarcal del Maresme de la 
gestió de la deixalleria Arenys de Mar/Arenys de Munt, en el qual participa el municipi 
de Sant Iscle de Vallalta, per tal que no quedés prorrogat de forma automàtica durant 
un any. 

Considerant que la voluntat dels tres ajuntaments és no continuar aquesta delegació i 
convocar una licitació per a la gestió de la Deixalleria, no obstant això, es considera 
necessària una pròrroga de la gestió per part del Consell Comarcal per un termini de 
sis mesos per tal de realitzar tots els tràmits necessaris. 

Considerant que 1'òrgan competent per fer la delegació de la competència durant els 
sis mesos de pròrroga és el Ple de 1'Ajuntament, segons determina l’article 52 del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la llei 
municipal i de règim local de Catalunya. 



 
  
 
 
  

4 

Es proposa al Ple l’adopció del següent acord: 

1.- Ratificar la denúncia, per tal que no quedi prorrogat automàticament, del conveni 
regulador de la gestió de la Deixalleria d'Arenys de Mar/Arenys de Munt i en el qual 
participa Sant Iscle de Vallalta, signat en data 21/05/2008 amb el Consell Comarcal del 
Maresme. 

2.- Delegar en el Consell Comarcal, durant sis mesos (entre 1'1 de gener i el 30 de 
juny de 2012) i en les condicions determinades en el conveni que s’adjunta la gestió de 
la Deixalleria d' Arenys de Mar/Arenys de Munt. 

3.- Facultar l’alcalde per signar tots aquells documents que siguin necessaris per 
formalitzar el present acord. 

4.- Demanar al Consell Comarcal del Maresme les dades d’explotació del servei dels 
últims quatre anys. 

5.- Comunicar el present acord al Consell Comarcal del Maresme i als ajuntaments 
d'Arenys de Mar i Sant Iscle de Vallalta. 
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: Sobre aquest punt a la CUP entenem que és necessari 
mantenir el servei i, per tant, mentre no s’elabori el plec de clàusules per treure’n a 
concurs la nova gestió, cal cobrir aquest impàs. Dit això, i aprofitant que durant aquest 
període de 6 mesos es farà el nou plec de clàusules, volem comentar una sèrie 
d’aspectes: 

• La Deixalleria és un servei mancomunat amb tres viles (Arenys de Munt, Sant 
Iscle i nosaltres). Pensem que cal estudiar aquest model per extrapolar-lo a altres 
serveis, ja que implica una reducció de costos important. Molt important. 

• Aquest servei, com qualsevol altre que hi pugui haver de mancomunat, hauria 
de tenir dues quotes. Una de fixa en funció del nombre d’habitants. I una altra de 
flexible en funció de l’ús que en facin els usuaris de cada vila. Actualment qui la utilitza 
més és qui la té més a prop, o sigui Arenys de Munt i, en canvi, no són ells qui paguen 
més, sinó que és Arenys de Mar. 

• Una de les funcions de la Deixalleria, a banda de reciclar, ha de ser potenciar-ne 
la reutilització. Molts dels objectes que arriben a la Deixalleria poden continuar 
funcionant. Esperem que hi hagi un espai reservat per a aquest ús. 

• I per acabar, tenir dos serveis de deixalleria a la vila entenem que és excessiu i 
massa car. Hi ha el servei a Arenys de Munt i la mòbil que, finalment, resulta que sí que 
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costa diners. Caldrà negociar amb el Consell Comarcal i trobar solucions, perquè 
estem pagant dos serveis a la mateixa empresa. 

Esperant que es tinguin en compte aquestes aportacions, el sentit del vot de la CUP 
serà afirmatiu. 

 

- El regidor Sr. López, en representació del grup municipal d’ICV, diu: El servei 
de deixalleria mancomunada amb Arenys de Munt i Sant Iscle que fins ara ha gestionat 
el Consell Comarcal del Maresme és necessari per a la nostra població i s’emmarca en 
el model de recollida selectiva i reutilització de residus que generem, i del qual a ICV 
som ferms defensors. Tot i així és un servei millorable quant al seu funcionament i 
també quant al seu cost econòmic. 
Aquesta proposta de pròrroga del servei per a sis mesos ha de servir per buscar la 
manera de millorar el servei i que el seu cost sigui més raonable, i per altra banda, 
mentrestant, no podem deixar sense aquest servei els arenyencs. 
Per tot això, i en espera d'una millora en el seu funcionament, el nostre vot serà 
favorable. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 2 vots PP, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal, 4 vots PSC, 1 
vot CUP i 1 vot Esquerra-AM i  3 vots ICV-EUIA-E 
Vots en contra:  cap 
Abstencions: cap  
 
Se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 
 
3.- Prorrogar la gestió del servei públic de l’Escola de Música.- La regidora Sra. 
Mir dóna compte de la proposta d’acord sobre l’assumpte enunciat i manifesta el que 
segueix:  
 
En sessió del Ple de l’Ajuntament de data 24 d’octubre de 2000, es va acordar 
adjudicar la gestió del servei públic d’escola de música a favor de l’Associació Escola de 
Música d’Arenys de Mar, i es va formalitzar el corresponent contracte en data 1 de 
desembre de 2000. 
 
Vista la clàusula IV del plec regulador del procediment de licitació, que forma part del 
contracte signat, i que estableix una duració inicial del concert per cinc anys, termini 
que és susceptible de pròrroga fins a una durada màxima total de 25 anys. 
 
Atès que en sessió de Ple de data 8 de febrer de 2011 es va acordar ratificar una  
primera pròrroga al contracte esmentat per un termini d’un any, el qual fineix enguany. 
 
Vista la proposta de pròrroga que s’ha presentat, en relació amb la sol�licitud de 
pròrroga, per un termini d’un any entretant no es procedeixi, si és el cas, a una nova 
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licitació, però atès que per no perjudicar el servei es creu necessari aprovar una 
pròrroga fins a la finalització del curs, per tal de procedir, amb anterioritat a aquesta 
data, a estudiar la conveniència o no de procedir a una nova licitació, per tot això, es 
proposa al Ple l’adopció del següent 
 
ACORD: 
 
1.- Aprovar una tercera pròrroga al contracte subscrit entre aquest Ajuntament i 
l’Associació Escola de Música d’Arenys de Mar, per a la gestió, en règim de concert, 
del servei públic d’escola de música. 
 
2.-  Aquesta pròrroga tindrà una durada de set mesos. Se’n declara la vigència a partir 
del 1r de desembre de 2011 i finalitzarà el 30 de juny de 2011, termini durant el qual 
s’ha de procedir  a l’estudi tècnic en relació amb la possibilitat i/o conveniència 
d’instal�lar el servei pel mateix Ajuntament i, si escau, dels avantatges tècnics o 
econòmics de prestar el servei mitjançant concert per als usuaris.  
 
3.- Publicar el present acord al BOP als efectes de publicitat que estableix l’art. 271.4 
del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals. 
 

- El regidor Sr. Caldeira en representació del grup municipal de la CUP manifesta 
literalment el que segueix: Primerament, a la CUP, per responsabilitat, no votarem en 
contra d’aquest punt de l’ordre del dia. No podem deixar el servei a mig curs. Ara bé, 
dit això, caldrà  des d’ara mateix revisar les clàusules del contracte, així com, des del 
mateix Ajuntament, reflexionar i fer propostes sobre el futur del servei públic. I això 
ho diem perquè és ben sabut que la Generalitat ha tancat l’aixeta a les subvencions que 
el servei rebia. La subvenció, de 80.000 euros, no és gens menyspreable i de tenir-la a 
no tenir-la implica tot una mena de modificacions amb conseqüències clares per a 
l’usuari. I, a banda, aquí cal afegir-hi el cost que té per a l’Ajuntament i que per a aquest 
2012 es xifra en 272.000 euros. Amb imaginació i cooperació el servei és del tot 
viable i esperem poder-ne disposar durant molt de temps. El sentit del vot de la CUP 
en aquest punt serà positiu. 

 

- La regidora Sra. Balliu en representació del grup municipal d’ICV diu que l’any 2000 el 
Ple de l’Ajuntament va acordar adjudicar la gestió del servei públic de l’escola de 
música a l’Associació Escola de Música d’Arenys de Mar i es va formalitzar el contracte 
en data 1 de desembre de 2000. 
 
A les clàusules del plec d’adjudicació del servei es va establir una durada inicial del 
concert per cinc anys, termini susceptible de pròrroga fins a una durada màxima total 
de 25 anys. 
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L’any 2005, per acord de Ple, se n’aprova una primera per un termini de 5 anys, que 
s’acabava el primer de desembre de 2010.  Davant la impossibilitat de poder portar a 
terme aquest procediment de licitació durant l’any 2010, s’acordà novament una 
pròrroga d’aquest servei pel període d’1 any i que finalitza aquest mes de desembre.  
 
En el darrer any, però, l’Ajuntament s’ha vist immers en canvis, tant en l’administració, 
amb els canvis de figures com la d’interventor i secretari, com en el govern, i això ha  
impedit procedir a l’estudi tècnic per determinar la possibilitat i conveniència de 
convocar un nou concurs públic per a l’adjudicació de la gestió del servei públic de 
l’escola de música. 
 
L’entrada d’un nou equip de govern tampoc no ha suposat cap avanç en aquest tema. 
Davant l’absència de la convocatòria d’un nou concurs públic de tornar convocar la 
adjudicació del servei, l’Associació de l’Escola de Música sol�licita una nova pròrroga 
per el període d’un any. 
 
En la comissió informativa del Ple, s’informa els grups municipals que l’equip de govern 
porta a Ple aprovar la pròrroga unilateralment i que tingui una durada de sis mesos, 
des del desembre de 2011 i fins al 30 de juny del 2012. 
 
Des d’ICV pensem que aquest és un període de temps molt curt. En només sis mesos, 
estudiar la possibilitat i /o conveniència d’instal�lar el servei i procedir a una nova 
licitació, ens sembla una mica precipitat, i més tal com tenim l’Ajuntament.  I més quan, 
en boca del regidor d’Administració i Hisenda, s’ha de consensuar amb tots els grups si 
realment aquest servei ha de ser un servei públic a la nostra vila. Molt ens temem que, 
seguint el que està fent CIU a la Generalitat de Catalunya, l’equip de govern es vol 
treure de sobre serveis públics que no són obligatoris per al municipi, perquè no hi 
creuen ni els defensen.   
 
L’Escola de Música fa més de 25 anys que està exercint la seva tasca en el nostre 
municipi i ofereix un servei de qualitat, amb personal de capacitat acadèmica provada. 
Té conveni amb el Departament d’Educació des de maig de 2004 com a escola 
autoritzada per rebre subvencions.  
 
Aquestes subvencions, que, per cert, estan patint un seguit de retallades, són les que 
permeten donar el servei públic d’escola de música a un municipi com el nostre. 
 
L’Escola de Música, després d’anys de reivindicacions de millora de servei i prestacions 
i davant la impossibilitat de modificar el plec de clàusules vigent, l’any 2010, i amb el 
vistiplau de l’associació, va decidir, quan aquesta regidora ho era d’Educació, la 
conveniència de  la convocatòria d’un nou concurs de gestió, que permeti incorporar 
més serveis, millori les prestacions, s’adapti a les necessitats actuals i sigui més 
sostenible a nivell econòmic.  
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Des d’ICV hi donem suport i defensem que, tal com ha demanat l’Escola de Música, es 
rectifiqui l’acord d’aprovar la pròrroga per un període de sis mesos i s’allargui a 1 any, i 
així ho hem demanat a la junta de portaveus abans de Ple.  
 
Pensem que amb una  pròrroga d’1 any, l’Ajuntament té el temps suficient per procedir 
a una nova licitació per a l’adjudicació del servei públic d’escola de música, amb el 
consens de totes les parts implicades i de tots els grups municipals. Des d’ICV  ens 
oferim a col�laborar i a treballar amb l’Escola de Música i amb l’Ajuntament per posar 
al dia el nou plec de clàusules. 
 
El sentit del nostre vot serà favorable, tant si la pròrroga s’aprova pel període de sis 
mesos  com d’1 any, per no perjudicar en cap cas la continuïtat del servei que presta. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 2 vots PP, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal, 4 vots PSC, 1 
vot CUP i 1 vot Esquerra-AM i  3 vots ICV-EUIA-E 
Vots en contra:  cap 
Abstencions: cap  
 
Se n’acorda per unanimitat l’aprovació. 
 
4.- Aprovar la plantilla i la relació de llocs de treball de l’Ajuntament per a 
l’any 2012.- El tinent d’alcalde Sr. Barris dóna compte de la proposta d’acord sobre 
l’assumpte enunciat i manifesta el que segueix:  
 
Vista la plantilla de personal de I'Ajuntament que es proposa per a l'any 2012, així com 
la relació de llocs de treball i I'informe jurídic emès sobre això, es proposa al Ple de 
I'Ajuntament l’adopció dels següents ACORDS: 
 
1. Aprovar la plantilla de personal de I'Ajuntament d'Arenys de Mar, per l'any 
2012 d'acord amb el document annex I que s’adjunta a la present resolució, rubricat 
per la secretària de I'Ajuntament. 
2. Aprovar la relació de llocs de treball de I'Ajuntament d'Arenys de Mar per a 
l'any 2012, d'acord amb el document annex 2, que s’adjunta a la present resolució, 
rubricat per la secretària de I'Ajuntament, 
3. Publicar el present acord conjuntament amb el pressupost, al tauler d’anuncis 
de la corporació, al BOP i al DOGC, als efectes d’informació pública. 
4. Trametre una còpia certificada de la plantilla aprovada a la Direcció General 
d’Administració Local de la Generalitat de Catalunya. 
 
- La regidora Sra. Moreno, en representació del gruo municipal d’ERC, manifesta 
literalment el que segueix: La plantilla de l’Ajuntament, està composta per uns 200 i 
escaig treballadors. Aquests són qui realment fan funcionar tot l’entramat burocràtic 
del consistori i qui executen les decisions que prenem els polítics. Però no oblidem 
que també són persones i treballadors, que tenen drets i també obligacions.  
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L’actual govern ens planteja aprovar una relació de treball en què es modifiquen les 
situacions laborals d’alguns treballadors  i no d’altres.  No podem tolerar aquest tracte 
injust d’uns funcionaris cap als altres. Els treballadors d’aquest consistori fa anys que 
reclamen una valoració dels llocs de treball, valoració que va ser aprovada en l’anterior 
mandat i que ara queda en paper mullat. Amb l’acord que es porta avui a aprovació, 
s’apuja el sou a certs treballadors i a d’altres no. I curiosament als treballadors que 
se’ls apuja el sou són els treballadors que cobren més de la casa, és a dir els tècnics, i 
això no ho podem tolerar. Posats a portar a terme discriminacions positives, fem-ho 
de manera justa: apugem el sou a qui més ho necessita, és a dir a treballadors que 
cobren menys de 1000.-€ mensuals. Així ho vam plantejar, però  no se’ns va tenir en 
compte.  
 
Amnistia Internacional deia que “les injustícies d’avui són les guerres del demà”. Així 
passa en aquest Ajuntament. Per què s’ha d’apujar el sou a uns treballadors i als altres 
no? Per què es generen aquestes injustícies? Fa una setmana, el govern ens  va 
convocar a una reunió en què una empresa privada, que va cobrar una quantitat 
important de diners, va dir-nos que la plantilla de l’Ajuntament estava desmotivada i no 
se sentia seu el mateix ajuntament. I com volen que estiguin? Una vegada més, s’opta 
per premiar els més afavorits i deixar desemparats els més indefensos.  
 
A més i com qui no vol la cosa, s’apuja el sou a l’assessor d’Alcaldia en uns 10.000€. 
Ara el govern actual ja té més despesa en càrrecs eventuals i dedicacions exclusives 
que el mandat anterior, tot i que l’alcalde va prometre el maig de 2011 que no tindria 
cap despesa en aquest capítol, però no vull tornar a insistir en això, perquè no vull 
avorrir als arenyencs que ja ho saben prou, que les promeses del seu alcalde se les 
emporta la llevantada. Però no podem evitar pensar que aquests 10.000.-€ podrien 
servir per pagar els complements que reclama la Policia o bé per complementar la 
reducció de sou al 5% del treballadors que cobren menys de 1.000.-€. Es poden fer 
tantes i tantes coses pel poble amb aquests 10.000.-€ que ara aniran a un sou d’un 
treballador que ens va prometre que no tindrien.... I si tan necessari és perquè fa més 
hores que un rellotge perquè està fent d’alcalde, i de regidors, i liderant pactes polítics 
on no hi és l’alcalde, que aquests càrrecs electes que no fan la feina, li cedeixin una part 
del seu sou.  
 
La plantilla està molesta, i aquesta regidora també. Espero, però, pel bé del mateix 
Ajuntament, que l’aprovació d’aquesta per part seva, no porti conseqüències judicials, i 
no representi el tenir haver de fer front a una Sentència condemnatòria per part del 
Tribunal Contenciós Administratiu o del Jutjat Social.  
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: A la CUP, respecte al punt que  es porta a votació, volem 
comentar una sèrie de temes: 



 
  
 
 
  

10

• Sobre la desaparició i posterior creació d’una sèrie de places de feina, entenem 
que va estretament lligat amb una necessitat i una regularització. Ja existien i ara se les 
reconeix. Cap problema sobre això. 

• El que no entenem, en termes polítics, és el fet que a l’equip de govern hi hagi 
dedicacions exclusives, entre aquestes la de l’alcalde i, paral�lelament hi hagi la figura 
d’un gerent o càrrec de confiança que tingui, també, la jornada sencera. Són dos sous 
per a la mateixa feina. A la CUP estarem atents i exercirem control com a oposició 
perquè el que no pot ser, a parer nostre, és tenir tants recursos, tantes hores de 
dedicació reconegudes, i que les coses no acabin de sortir del tot bé. Al capdavall, són 
molts diners. 

• I finalment, respecte a les modificacions concretes de l’actual relació de llocs de 
treball, hem de dir que aquestes millores a partir de pujar l’estatus del treballador no 
són generalitzades. A uns sí i a altres no. No és la manera de treballar de la CUP el fet 
de crear greuges comparatius entre els treballadors de la funció pública, que poden ser 
fàcilment interpretats com a favoritismes. Qualsevol proposta de millora de l’estatus ha 
de ser negociada a partir d’uns paràmetres que no puguin dependre d’informes 
personals o de si un té o no té padrins. I un dels interlocutors de la negociació sempre 
ha de ser el comitè de treballadors. Entenem que fer-ho d’aquesta manera és obrir la 
caixa dels trons i que en la situació actual de crisi econòmica, serà difícil de tancar. 

Per tot plegat, el vot de la CUP en aquest punt serà en contra. 

- La regidora Sra. Roig, en representació del grup municipal d’IVC, diu: El grup 
municipal d'ICV votarà en contra d’aprovar la plantilla de personal de l’Ajuntament per 
a l'any 2012, per diversos motius que tot seguim expliquem:  
 
Pel canvi de categoria de determinats treballadors que es vol fer dins el capítol I 
dedicat al personal en el pressupost d'aquest any.  
 
Hi ha modificacions concretes a l'actual relació dels llocs de treball que no trobem 
lògiques en els moments que vivim de congelació salarial i de l'anunci de noves 
retallades al sector públic. A les modificacions que se’ns plantegen es vol  modificar el 
complement de destí dels llocs de treball de TAG destinats a Serveis Generals, a 
Serveis Territorials, i a Serveis Econòmics, establint-lo com a nivell 28 i per tant amb 
augment considerable de sou.  
 
No és que posem en dubte les seves atribucions ni funcions com tampoc el seu nivell 
de responsabilitat, però en tot cas seria com encobrir la congelada valoració de llocs 
de treball a uns quants privilegiats, quan el gruix de treballadors i treballadores 
d'aquest Ajuntament, saben i han acceptat que amb les circumstàncies que ens trobem 
no es pot posar en marxa.  Creiem que aquest i d’altres s’haurien hagut de consensuar 
amb el Comitè de Treballadors d'aquest Ajuntament, que no veuen amb bons ulls 
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aquestes mesures, i no pas perquè les trobin fora de lloc, sinó perquè la situació de 
contenció ha de ser igual per a tothom. Hi ha treballadors molestos, i entenem que 
tenen tota la raó.  
 
Ens volem mostrar de nou molt crítics amb la pujada, de gairebé el doble  de la 
retribució, de l’assessor de l'alcalde Xavier Masgrau. Concretament, Magrau passarà de 
cobrar 17 mil euros l'any a rebre'n 26 mil.  En el ple de juliol, on es van fixar els sous, 
va quedar establert que Masgrau tenia una jornada laboral de 25 hores, i ara passa a 
fer-ne 35. De nou, Convergència torna a ser víctima de les seves paraules i de les seves 
promeses electorals en què deia que ningú cobraria i que no tindrien cap càrrec 
alliberat.  
El càrrec d'assessor de l’alcalde concretament primer havia de ser altruista, després 
amb un sou simbòlic, i ara equiparat a la categoria del cap d'informació i  comunicació. 
Quin serà el següent pas, la gerència d'aquest Ajuntament o l’Alcaldia a l’ombra que de 
fet ja està exercint?...  
 
I no posem gens en dubte la feina de Xavier Masgrau, al contrari, perquè si hem de fer 
justícia hauríem de dir que és de les poques persones d'aquest govern municipal que fa 
tots els papers de l'auca, i que és omnipresent tècnicament i políticament parlant. Ara 
bé, un govern que té dedicacions exclusives del seu alcalde, de dos regidors, d'un cap 
de premsa, que a més a més té dos secretaris d’Alcaldia com a personal eventual,  i 
que a mes té una persona assessora a la regidoria de Cultura que factura per fer els 
discursos de l'alcalde, potser hauria de replantejar la distribució de les tasques dels 
càrrecs eventuals de confiança i retallar els sous a aquelles persones que han provocat 
que el Sr Masgrau hagi d'ampliar la seva dedicació a l’assessoria personal de l'alcalde.  
 
Acabarem en positiu, perquè no sigui dit que el grup d'ICV sempre està en contra de 
tot. Trobem molt bé que es faci justícia en regularitzar la situació existent de greuge 
comparatiu de personal d'aquest Ajuntament, com és cas de la situació existent entre 
peons de la brigada, que cobraven menys que altres treballadors que feien les mateixes 
funcions. El mateix cas, per exemple, entre els auxiliars de geriatria de la Residència 
Geriàtrica Municipal, o les netejadores de la casa. Estem parlant probablement del 
personal d'aquest Ajuntament que té els sous més baixos, i en els quals requeia aquest 
greuge històric. Celebrem que finalment es pugui homogeneïtzar la seva situació.  
 
Sotmesa aquesta proposta a votació: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 2 vots PP, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal. 
Vots en contra:  3 vots ICV-EUIA-E, 1 vot CUP i 1 vot Esquerra-AM. 
Abstencions: 4 vots PSC. 
 
Per majoria simple, se n’acorda l’aprovació. 
 
5.- Aprovar el pressupost general de l’Ajuntament per a l’any 2012.- El tinent 
d’alcalde Sr. Barris manifesta literalment el que segueix: Hola, bona nit a tothom. La 
definició de política diu així: Activitat humana que es troba relacionada amb 
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l’ordenament de la ciutat i els ciutadans, o dit d’una altra manera, és el fet que té com a 
objectiu governar i dirigir l’acció dels governants en benefici de la societat.  
 
El Ple de pressupostos és el punt àlgid d’aquest acte de governar, és el moment en  
què defineixen totes les directrius per al proper any. 
 
Definir els pressupostos d’aquest any, no és una tasca senzilla, reduir la inversió en 
prop de dos milions i mig d’euros no és il�lusionant, fer lloc per pagar sentències en 
lloc d’actes culturals, millors instal�lacions, o qualsevol altra cosa que faci que els 
nostres convilatants visquin millor fa molta ràbia. Apujar els impostos i les taxes, tal 
com estan les coses, no és gens agradable. 
 
Però aquest és el temps que ens ha tocat viure, i en el nostre cas, governar. 
 
Algunes de les propostes més importants que incorporava aquest pressupost han 
nascut d’un teòric consens.  
• Les taxes amb increments de bonificacions socials,  
• L’aplicació de bonus-malus pel mal ús del recursos naturals,  
• La tramificació social,  
• El model de selectiva i l’assignació pressupostària corresponent.   
 
També durant aquest darrer mes hem parlat sobre les obres que calia realitzar durant 
el proper any, o fins i tot, com començar a posar ordre a una plantilla amb desigualtats 
i injustícies. 
 
Però no n’hi ha prou amb el consens teòric i les bones intencions, després toca votar a 
favor, o abstenir-se per titar endavant tot l’esmentat.  
 
Avui tocava fer política de la bona, avui tocava deixar el tactisme polític per a una altra 
ocasió. 
 
L’objectiu d’avui era aprovar un pressupost i unes inversions que ens semblaven de 
consens. 
 
Avui toca quedar-se al costat del govern i esperar a una altra ocasió per marcar les 
distàncies. 
 
Això no ha passat, les coses importants que s’han pactat i aprovat en aquests últims 
mesos, aquells punts que eren l’alma-mater del pressupost, no ens han portat ni un sol 
vot a favor i ni tant sols una sola abstenció, i per tant, hem hagut de girar el rumb per 
buscar algú, que a canvi del que ells creuen prioritari i bo per al nostre poble, i que ens 
han explicat i reiterat amb convenciment, el govern podrà aprovar el que, sents dubte 
és absolutament necessari per al nostre poble. El pressupost de l’any vinent. 
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Però no cal espantar-se, hem consensuat un projecte amb un plantejament social 
intacte, principal eix polític d’aquest proper any de mandat. Hem consensuat un 
pressupost sense despeses innecessàries i igual d’auster que el que vam presentar fa 
una setmana a audiència pública, però pactant una sèrie de canvis que es duran a terme 
durant aquest any. Canvis que l’equip de govern potser no considerava prioritaris per a 
aquest any, però els teníem en el sarró esperant una millor ocasió.  
 
Estic convençut que s’ha pres aquesta decisió pel bé del poble. 
 
Avui, per primera vegada des que hem arribat al govern, ens ha tocat fer política en el 
seu més ampli sentit, ens ha tocat negociar, cedir i entendre’ns, per buscar el millor 
resultat per a Arenys de Mar i estic convençut que aconseguir l’aprovació d’aquest 
pressupost és el millor resultat per a la nostra vila, ja que el cas contrari ens hauria 
portat a: 
 
• No podríem aprovar definitivament les taxes, impostos i preus públics 
plantejats i, per tant, els ingressos municipals quedarien directament minvats. 
• No podríem demanar crèdits per a inversions amb la qual cosa hauríem 
d’utilitzar tot el romanent per pagar la sentència que ens obliga a expropiar 
degudament la plaça Salvador Espriu.   
• No podríem pagar la sentència del cas Mollfulleda i això suposaria 
l’incompliment de l’acord plurianual, i per tant, el jutjat executaria el pagament de 
l’import total i ens embargarien els comptes. 
• En quedar sense romanent no tindríem cap marge d’actuació davant un 
imprevist i sense la possibilitat d’endeutar-nos es paralitzaria l’Ajuntament. 
• El mateix passaria amb els nous contractes i dotacions realitzats en el 
pressupost en matèria de personal. Aquests també quedarien paralitzats. 
• La selectiva hauria de tirar endavant amb 600.000€, en lloc de fer-ho amb un 
milió, cosa que estic segur que portaria que el concurs quedes desert i no es pogués 
aplicar. 

 
I encara que potser es podria arribar a superar la situació a base de no gastar 
absolutament res i paralitzar l’Ajuntament a nivell pressupostari, fins que arribéssim a 
un acord, crec que els riscos que correríem davant de la incertesa política 
predominant en aquesta casa no pagarien la pena. 
 
Una vegada explicat això entro directament en el tràmit legal de presentació del 
pressupost. 
 
Es presenta a aprovació, en compliment de la legislació aplicable en matèria de 
pressupostos de l’Ajuntament d’Arenys de Mar, el pressupost 2012, per un import 
17.041.496,20 euros. D’acord amb la normativa vigent s’acompanya de: 
- les bases d’execució del pressupost,  
- La memòria explicativa,  
- La liquidació del pressupost del 2010, l’annex de personal,  
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- L’annex de les Inversions,  
- L’annex de l’estat de previsió de moviments i situació del deute,  
- L’annex del programa anual d’actuació, inversions i finançament de l’Entitat 
Pública Empresarial Ràdio Arenys  
- I l’annex de l’Estat de consolidació del Pressupost del matix Ajuntament amb el 
de tots els pressupostos dels Organismes Autònoms i societats mercantils. 
I finalment també acompanya l’informe econòmic-financer, on s’exposen: 
- Les bases utilitzades per a l’avaluació dels ingressos i de les operacions de 
crèdit previstes. 
- La suficiència dels crèdits per atendre el compliment de les obligacions exigibles 
i les despeses de funcionament dels serveis. 
-  L’efectiu anivellament dels Pressupostos. 
Indico els dos principals canvis del nou pressupost: 
 
• Es retira del pla d’inversions el cobriment de la Riera, per passar a fer una 
actuació al rial del Bareu a determinar.  
• S’atura el procés de licitació de la selectiva, ja que sense l’aprovació dels 
pressupostos aquesta no seria viable. Això ens porta a obrir un nou procés de debat 
per a la implantació de la selectiva.  
Tinguin clara una cosa, la mateixa gent que va aprovar la selectiva, ens ha fet saber que 
avui i públicament votaran en contra de posar-hi els diners per realitzar-la. 
 
- A continuació el tinent d’alcalde Sr. Barris dóna compte de la proposta d’acord sobre 
l’assumpte enunciat i manifesta el que segueix:  
 
VISTA la documentació de l'expedient del Pressupost General de I'Ajuntament 
d'Arenys de Mar per a l'any 2012. 
ATÈS que d'acord amb el que preveu l'article 165 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei reguladora de Ies Hisendes Locals 
(TRLRHL), el Pressupost de I'Ajuntament d'Arenys de Mar conté la previsió de I'Estat 
d’ingressos i de Despeses de I'exercici 2012. 
ATÈS que la documentació inclosa a l'expedient del Pressupost és la prevista a l’article 
166 TRLRHL, que estableix el contingut dels Pressupostos dels ens locals. 
ATÈS que l'expedient inclou una millorada redacció de les Bases d’execució del 
Pressupost, que han d’acompanyar el Pressupost General, de conformitat amb I'article 
165,1 TRLRHL, i que el seu contingut I'estableix el Reial decret 500/1990, de 20 d'abril, 
pel qual es desenvolupa el Capítol I del Títol VI de la Llei reguladora de les Hisendes 
Locals en matèria de Pressupostos. 
ATÈS que el Ple de la Corporació és l’òrgan competent per a l’aprovació del 
Pressupost, segons allò que disposen els articles 22.2.e) i 322.c) de la Llei 7/1985, de 2 
d'abril, reguladora de les Bases del règim local. 
VIST I'informe d’intervenció 85/2011. 
VIST I'informe d’intervenció relatiu al compliment de l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària. 
VIST el dictamen favorable de la Comissió informativa. 
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VISTA l’esmena presentada pel grup municipal socialista. 
ATÈS que l'anterior proposta es vol incloure en el Projecte de Pressupost de 2012 
en els següents termes per a la seva tramitació d'acord amb els articles 107 del DL 
2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la llei municipal i de règim local 
de Catalunya i 97 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, per el qual s'aprova el 
Reglament d’organització i funcionament de Ies entitats locals. 
VIST l’informe d’intervenció número 88/2011. 
És per tot això que es proposa al Ple l’adopció dels següents ACORDS: 
 
1.- Aprovar la inclusió de la següent esmena en el projecte de Pressupost General de 
I'Ajuntament d'Arenys de Mar per a I'exercici 2012, dictaminat per la Comissió 
Informativa d'Economia, Hisenda i Administració de 14 de desembre de 2011 
 
L’aplicació 50 162 2270002 es disminueix en 51.000 € amb les següents destinacions: 
 
Creació d'una aplicació pressupostària destinada a la "Preparació dels actes del 
centenari Espriu" (62 332 226.99 anomenada Altres Despeses diverses Centre Espriu, amb 
Import de 10.000 €).. 
Creació de l’aplicació pressupostària destinada a I' "Ús parc de Lourdes" (40 171 200 
anomenada Cessió Ús Parc de Lourdes, amb import de 6.000 €). 
Creació de l'aplicació pressupostària destinada a "Organització trobada puntaires" (60 
334 22699 anomenada Trobada Puntaires, amb import de 5.000 €). 
Increment de l’aplicació 80 231 480, anomenada Atencions benèfiques assistencials Ben. 
Social i Família, en 15.000 €. 
- Increment de l'aplicació 80 233 2270901 anomenada Servei Atenció a Domicili (SAD) 
ben. Social i Família , en 5.000 €. 
Increment de l'aplicació 90 132 221.99 anomenada Altres subministraments governació, 
en 4.500 €). 
Creació de l'aplicació destinada a "Estudis i treballs tècnics mobilitat" (32 441 227.06 
anomenada Estudis i treballs tècnics mobilitat, amb import de 5.500 €). 
2. L’aplicació pressupostària d’inversió prevista a l’Annex d’inversions per al cobriment 
de la Riera, PROJECTE 2012/2/URBAN/1 Cobertura d'un tram de la riera Pare Fita, se 
substituirà per la següent inversió: 
Obra de millora del rial del Bareu. PROJECTE 2006/2/CLAVE/1 Canalització rial del 
Bareu. Aplicació 40 161 62803 amb un import de 608.375,80 € i amb el mateix 
finançament, una operació de préstec per import de 265.076,32 € i un PUOSC DE 
343.299,48 €. L’aplicació pressupostària d’ingressos 75000 passarà a anomenar-se 
Generalitat PUOSC Rial del Bareu. 
 
2.- Aprovar inicialment el Pressupost General de I'Ajuntament d'Arenys de Mar per a 
l'any 2012 per un import consolidat de 17.041.496,20 €, d'acord amb la documentació 
annexa , i integrat per la següent documentació: 
• Pressupost de I'Ajuntament d'Arenys de Mar 
• Estats de Previsió de despeses i ingressos de l’Entitat Pública Empresarial Ràdio 
Arenys. 
• Bases d’Execució del Pressupost 
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• Documentació Complementària: 
o Memòria explicativa del contingut del pressupost i de Ies principals 
modificacions en relació amb el pressupost del 2011 
o Annex de Personal. 
o Annex d’inversions 
• Annexos: 
o Programa Anual d’actuació, inversions i finançament de l’Entitat Pública 
Empresarial Ràdio Arenys. 
o Estat de consolidació del pressupost de I'Ajuntament amb el de l’Entitat 
Pública Empresarial Ràdio Arenys. 
o Estat de previsió de moviments i situació del deute. 
o  
3.- Publicar el present acord en el BOP per al tràmit d’informació pública durant el 
termini de 15 dies hàbils, d'acord amb allò que disposa l'article 169 del Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text refós de la llei reguladora de 
les hisendes locals, entenent-se el Pressupost General de I'Ajuntament per a I'exercici 
2012 definitivament aprovat en el supòsit que no es produeixin reclamacions en el 
termini esmentat. 
 
- El tinent d’alcalde Sr. Acero manifesta literalment el que segueix:  Abans de res 
ens hem de situar en l’actual context socioeconòmic en què estem immersos, el 
Pressupost que ara portem a aprovació no és el que millor respon a les necessitats de 
la gent d’Arenys, la demanda social va en augment, igual que els serveis, però els 
ingressos (inversions supramunicipals, subvencions, etc.) són a la baixa. 
  
Cal que aquells que ens escolten des de la Sala o des de Ràdio Arenys parin atenció a 
les dades: el Pressupost que es presenta avui és de poc més de 17 milions d’euros per 
a tot l’any; segons la informació de què disposem, els interessos financers que la 
Generalitat de Catalunya paga DIÀRIAMENT són de 8 milions d’euros. És a dir, que 
amb l’import de DOS DIES d’interessos podríem pagar el pressupost d’aquest 
municipi. 
Els interessos bancaris no generen ni llocs de treball, ni riquesa, ni res. La raó de ser 
d’aquest deute no és altra que el dèficit fiscal que pateix Catalunya per part de l’Estat, 
Espanya ens roba i la pregunta és... fins quan? 
Avui molts funcionaris han patit una retallada del 20% dels seus sous, quina serà la 
següent? 
Si durant dos anys no hi hagués dèficit fiscal amb l’Estat, amb l’estalvi podríem deixar a 
zero tot el deute de la Generalitat i deixar de pagar els 8 milions diaris d’interessos. 
Disposaríem de recursos suficients per crear ocupació, atendre millor sanitàriament la 
població i pagar a mestres i treballadors públics allò que els correspon pel seu esforç. 
 
Això només serà possible amb la independència dels Països Catalans i no pas amb 
pegats de pactes fiscals descafeïnats que només serveixen per guanyar temps. 
 
Però avui i ara el que tenim per davant son els Pressupostos d’Arenys de Mar, partim 
d’una situació especialment complicada, ja que el 2011 no es van aprovar els 
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Pressupostos i funcionem amb els prorrogats del 2010, tenim a més, dues sentències 
que ens condemnen a pagar més de 2 milions d’euros també a fons perdut, és a dir, 
que això no es tradueix en inversions ni en cap valor per als ciutadans, per tant, són 2 
milions que NO estan disponibles per a les necessitats de la vila. 
 
En l’elaboració de la proposta que es presenta al Ple l’equip de Govern s’ha implicat a 
fons, s’han prioritzat els serveis socials, el manteniment dels llocs de treball, les 
inversions més necessàries i els compromisos indefugibles; s’ha retallat en tot allò que 
de moment hem vist que es pot optimitzar, com ha descrit el regidor d’Hisenda. 
 
Des del BLOC pensem que la feina no s’acaba aprovant el Pressupost, sinó que hem de 
continuar de forma sistemàtica eliminant ineficiències i despeses que no aportin cap 
valor als contribuents, hi ha un llarg camí i marge de maniobra per eliminar-les 
estalviant diners per mantenir uns serveis de qualitat 
 
Aquests Pressupostos no són perfectes ni ideals, ja ho hem explicat, però estan 
treballats a consciència dins dels límits que hem detallat. No aprovar-los avui pot 
suposar la paràlisi dels serveis municipals, la pèrdua de subvencions, la pèrdua 
d’ingressos, la manca de disponibilitat de tresoreria a causa de treballar amb previsions 
del 2010 que ara ja no tenen cap sentit, en definitiva votar en contra significa afegir un 
doble càstig econòmic als veïns i veïnes d’Arenys de Mar, el càstig de les retallades per 
l’espoli fiscal + el càstig local que significaria funcionar amb el Pressupost totalment 
obsolet del 2010. 
 
Ens consten les queixes de l’oposició pel fet de que el regidor d’Hisenda no ha assistit 
a algunes de les reunions i tenen raó, però personalment haig de dir que quan aquest 
regidor (abans del VIA) estava a l’oposició no havia rebut informació tan detallada i 
exhaustiva com la que enguany tots els regidors i regidores han rebut. 
 
Si han de votar en contra, defensin bé els seus posicionaments perquè d’altra manera 
incorren en un acte d’irresponsabilitat envers la ciutadania i això sí que crea desafecció, 
pensin menys en clau d’estratègia de partit i pensin més en el patiment i les dificultats 
que la gent que hi ha a fora estan passant. 
 
Per tot això, per responsabilitat, perquè malgrat els condicionaments descrits s’ha fet 
un treball rigorós amb aquestos Pressupostos i malgrat que en un país lliure estaríem 
parlant d’altres números, el nostre vot serà favorable. 
 
- La regidora Sra. Moreno, en representació del grup municipal d’ERC,  manifesta 
literalment el que segueix: El pressupost que portem avui a aprovació ens l’ha 
comunicat verbalment el PSC  fa una hora i mitja, per tant no podem entrar a valorar 
àmpliament el seu contingut, ja que aquest grup no té cap mena d’informació. Però val 
la pena explicar quins han estat els esdeveniments de les últimes setmanes: 
 
El regidor d’hisenda, Quim Barris, ens va convocar a 4 reunions per parlar de 
pressupostos. En aquestes 4 reunions, es van limitar a donar-nos documentació. En la 



 
  
 
 
  

18

penúltima reunió vam quedar que el govern ens diria quina era la seva voluntat política 
per al pressupost 2012 i ens van emplaçar per a la setmana vinent. En aquella reunió, 
sorprenentment, no hi havia ni el regidor d’Hisenda ni l’alcalde, i per tant, a hores 
d’ara, aquest grup municipal desconeix quina és la voluntat d’aquest govern per a l’any 
2012. Val a dir, perquè avui és important, que el PSC no ha assistir a cap d’aquestes 
reunions.  
 
Sorprenentment, avui, fa just una hora i mitja, el govern ens presenta un altre 
pressupost amb canvis de vital importància: es suprimeix la recollida selectiva que es va 
aprovar fa just un mes amb el vot favorable de TOTS els regidors de govern i de TOTS 
els grups excepte el PSC (a l’anterior Ple) i se suprimeix la partida del cobriment de la 
Riera del tram comprés entre Santa Clara i Arxipreste Rigau. Aquest últim projecte va 
obtenir una subvenció del PLA ÚNIC D’OBRES I SERVEIS DE LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA, en l’última convocatòria. Aquest projecte estava dissenyat per part dels 
tècnics municipals i de fet ja hauria d’haver estat finalitzat. És un projecte llargament 
reivindicat pels arenyencs, aconseguir un espai per a tots nosaltres i augmentar les 
zones d’oci de persones, construint una nova zona per a les criatures. Aquesta inversió 
pujava a 608.375,80 dels quals l’Ajuntament només n’hi havia d’invertir 265.076,32€, 
608.375,80.-€ que es perden.  
 
I què motiva aquests canvis? Aconseguir de moment que el PSC voti a favor d’aquests 
pressupostos. Amb tot això el més important és que el govern ha venut la voluntat de 
tot Arenys, representat per 13 regidors que vam aprovar el plec de la recollida 
selectiva fa un mes, i el més important, sense intentar negociar amb cap grup més de 
l’oposició. Amb aquest nou pacte, el govern desfà un acord plenari, desfà una recollida 
selectiva porta a porta que feia 9 anys que s’estava intentant aprovar. Aquest govern, 
s’ha venut a les exigències de 4 regidors que no creuen en el porta a porta i que ja van 
intentar que no s’apliqués fa 1 any perquè deien que no funcionaria, i ningú no pot 
negar que ha estat un èxit rotund, amb més d’un 80% de material reciclat, amb 
l’increment econòmic que això representa i que ja no veurà en aquest mandat com 
s’aplica a la resta del poble, per culpa de 4 regidors i d’un govern que ven el poble que 
governa al millor postor.  
 
Avui aquest govern i el PSC m’han donat una lliçó, una lliçó que no penso aprendre i 
que mai a la meva vida penso portar a la pràctica: avui  el govern i el PSC han venut el 
seu poble, han anteposat els seus propis interessos, personals i de partit, als interessos 
d’Arenys de Mar.  Avui ha passat una cosa molt greu: han faltat a la seva promesa o 
jurament de ser fidels al seu poble.   
 
- El regidor Sr. Caldeira, en representació del grup municipal de la CUP, manifesta 
literalment el que segueix: A la CUP, sobre el punt de pressupostos que es porta a 
aprovació, pensem que cal comentar una sèrie d’aspectes: 

1. No valorem gens positivament el fet que l’equip de govern no hagi pres en cap 
moment la iniciativa per negociar la proposta de pressupostos. Dit d’una altra 
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manera: tot i les múltiples reunions sobre pressupostos, reunions que, val a dir, han 
estat tècniques però gens polítiques, en cap moment les hem entès com un lloc per 
negociar res. L’equip de govern no ha de negociar pressupostos amb l’oposició, que 
som de múltiples colors i prioritats polítiques. L’equip de govern no ha trucat a la 
porta de la CUP per intentar negociar el sentit del nostre vot. Estem parlant de 
negociar políticament i, per tant, haurien rebut el nostre suport a canvi d’accions que a 
la CUP hauriem prioritzat si haguéssim confeccionat nosaltres els pressupostos, però 
com que no hi ha hagut cap tempteig, no hi són presents.  

2. Tampoc no entenem que en les reunions prèvies amb representants de l’equip 
de govern haguéssim parlat de taxes i ordenances fiscals i, finalment, tampoc no 
hagin entrat a Ple i haguem conegut la decisió, precisament, en veure’n la convocatòria. 

3. Un altre factor que ha condicionat el sentit del nostre vot és el fet d’incloure en 
els pressupostos la partida de 629.000 euros per pagar dels 2.323.000 euros de les 
sentències per una mala pràctica, desídia i incompetència professional del 
representant de l’estat i garant d’aquest a l’Ajuntament de la vila. I diem això, i ja 
sabem que ens repetim, però com que de moment l’equip de govern no ha anunciat 
que hagi pres cap acció per denunciar l’anterior representant de l’Estat a la corporació, 
doncs bé, diem això perquè pensem que és una suma de diners de molt de pes al 
pressupost i que hipoteca qualsevol inversió de futur d’aquest nostre Ajuntament, i 
més en una situació de vaques magres com la que hi ha ara. Creiem que pel pes i 
envergadura de la quantia, l’equip de govern hauria hagut de consultar al poble 
d’Arenys si estem disposats a fer aquest pagament. A la CUP pensem que cal explorar 
noves vies i, per dir-ho de manera planera, passar la patata calenta a l’Estat, 
responsable primer i últim d’aquest funcionari. 

4. El quart aspecte que volem exposar és el fet que pensem que cal consultar a la 
vila d’Arenys de Mar si vol assumir les sentències, si les vol pagar, o bé explorar 
aquestes noves vies, incloent-hi també la insubmissió a pagar-les i passar la 
responsabilitat a l’Estat. I com ho consultem? Primer, fent una consulta popular 
referendant el sí o el no del pagament de les sentències. Ara bé, hi ha altres vies que 
haurien de formar part de la gimnàstica democràtica del dret a decidir diàriament dels 
arenyencs i les arenyenques. I això és que per aquest pressupost, i la resta que vindran, 
a la CUP demanem que s’obri un procés participatiu. I això no és l’audiència pública 
que es va fer dijous passat on hi ha una simple comunicació unilateral en què no hi ha 
cap possibilitat d’intervenir per proposar i incidir. Pensem, doncs, que de cara als 
pressupostos de 2013 cal obrir aquest procés participatiu. I no ens inventem res de 
nou. Hi ha molts pobles, viles i ciutats del país en què això ja es fa, amb uns resultats 
de molta més participació i millora de la cohesió social. 
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5. Un altra partida que entenem que caldria millorar i que en aquest pressupost 
no s’ha corregit és l’enorme quantitat d’euros, en concret 445.000, que suposa el 
consum elèctric dels edificis municipals. Entenem que els edificis municipals 
tenen un consum lligat a les seves necessitats. No en dubtem i no en qüestionem l’ús. 
Qüestionem, però, que tot aquest cost prové de l’ús d’energia bruta que prové de les 
grans empreses del sector amb seu a Espanya i, per tant, lliures d’impostos al nostre 
país. A la CUP proposem dues actuacions en aquest sentit i que tenen unes 
conseqüències clares a nivell mediambiental i també per a les arques municipals. 
Aquestes són: 

• 1r: treballar amb empreses que assegurin que generen i subministren energia 
neta provinent de fonts energètiques no contaminants. La CUP ja vam parlar en el Ple 
passat de la cooperativa catalana Som Energia, que ja subministra energia a diferents 
ajuntaments. El cost econòmic és el mateix que amb una empresa contaminant, però 
ecològicament molt millorat. 

• 2n: apostar progressivament per anar instal�lant generadors d’energia 
alternativa als edificis municipals. Amb això aconseguiríem a mitjà termini una 
autonomia energètica que, directament, podria esdevenir un estalvi econòmic 
important del pressupost. La proposta i l’informe de viabilitat del projecte la podria fer 
la mateixa cooperativa energètica que, en aquest cas, sí que té seu als Països Catalans. 

6. Un altre motiu que ha condicionat el sentit del nostre vot és el cost que suposa 
per a les arques municipals el servei de neteja, bàsicament dels edificis municipals. I 
no és que no els vulguem nets; no, no. No és això. El que volem és que es redueixi el 
cost pel mateix servei, o fins i tot per millorar-lo. I com? Doncs municipalitzant el 
servei que, en la seva major part, està externalitzat. Pensem que un servei assumit pel 
mateix Ajuntament suposa un estalvi econòmic, la possibilitat de la contractació de 
personal arenyenc i també, i igual d’important, la millora de les condicions laborals dels 
i les treballadores. Municipalitzant la totalitat de la gestió de la neteja aconseguiríem 
reduir els 547.000 euros que suposa actualment la neteja dels edificis municipals. 

I lligat amb la neteja, però a un altre nivell, és la neteja de platges. El que costa i el 
resultat de la neteja de platges pensem que no només cal explicar-ho sinó que també 
cal denunciar-ho. Ens costa 136.000 euros el fet de netejar les platges per deixar-les 
planxades com un llençol. Qüestionem el mètode pel que suposa d’agressiu per a 
l’entorn, però també el qüestionem perquè no assoleix l’objectiu. Es neteja la platja allà 
on ningú s’hi posa i ja està net, perquè ens entenguem. la banda més planera, i en canvi, 
allà on estirem la tovallola, la banda inclinada a tocar del pet d’ona, en aquest espai no 
hi passa la màquina i no es neteja. Doncs bé, allò que a ulls de qualsevol contribuent és 
una butxaca foradada ens costa els 136.000 euros esmentats. La proposta de la CUP, 
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que també ens agrada anar a la platja i trobar-la neta, passa per recuperar la idea que la 
platja, des de la Musclera fins a la Tercera, és el nostre pulmó i gran espai d’esbarjo; 
l’únic espai clarament obert per als arenyencs i arenyenques i que tenim tot l’any i no 
només l’estiu per gaudir-ne. I, com a tal, per racionalitzar el servei, sense retallar-lo, 
certament, caldria contractar personal per netejar i informar els usuaris sobre la 
necessitat de no embrutar la platja. I, durant l’hivern, fer accions lúdiques, de neteja i 
de foment de l’espai com a zona d’esbarjo per poder mantenir aquest espai públic net. 

7. Tampoc no acabem d’entendre que ara que cal filar prim a l’hora de prioritzar a 
què es dediquen els diners del pressupost, doncs encara haguem de llogar edificis 
per a usos municipals quan en tenim que no s’estan utilitzant, o que s’estan 
infrautilitzant. Entenem que el que caldria és treure’n profit i, en última instància, si 
resulta que no hi ha cap necessitat de fer-ne cap ús, cosa que dubtem, proposem que 
aquests es destinin a usos de prospecció i promoció econòmica per acollir 
emprenedors locals amb lloguers socials. Si més no, així en trauríem molt més profit 
que tenint-los buits i, a més, haver de llogar-ne de privats. 

8. També volem remarcar que en aquest període a les portes d’una crisi de calat 
tan profund com la que estem vivint, cal estar amatents per no patir regressions en 
aspectes de protecció mediambiental i del territori, com bé s’ha pogut veure en la 
retirada del servei de recollida selectiva porta a porta, o en aspectes de participació 
ciutadana, en aspectes de formació, prospecció i promoció econòmica i perquè no es 
privatitzin serveis públics. Ans el contrari, cal recuperar i gestionar aquells serveis que 
són rendibles. I paral�lelament a tot això, caldrà reforçar allò que pugui millorar la 
cohesió social, garantir els serveis basics i assegurar una gestió compartida de tot allò 
que ens afecta com a vila. En aquest punt entenem que cal avançar cap a fórmules de 
participació, decisió i coresponsabilitat dels arenyencs i arenyenques. Vénen temps 
molt durs i és important assegurar que aquelles decisions que es prenguin, com que 
poden ser doloroses, siguin consensuades amb tots els afectats que som, al capdavall, 
el poble d’Arenys. 

9. I finalment, no ens podem estar de dir que aquest pressupost, com la resta dels 
que l’han precedit, ve molt condicionat per la situació d’espoli fiscal i, conseqüentment 
de no sobirania, a la qual estem sotmesos els Països Catalans. Cal recordar que la crisi 
és la que és, però que no és la mateixa a tot arreu. Això és: mentre als Països Catalans 
hi ha un 23% d’atur i cada català deixa de percebre 3.000 euros per any que 
se’n van fora del país, al País Basc només hi ha un 9% d’atur i una gestió pròpia dels 
recursos econòmics. Les coses, com s’acostuma a dir, cauen pel seu propi pes. 
Necessitem, doncs, la sobirania fiscal i política, la independència. La necessitem per 
poder acabar fent un pressupost real i no lligat de peus i mans. 



 
  
 
 
  

22

Per tot el que hem exposat i per responsabilitat, el sentit del vot de la CUP serà 
desfavorable a l’aprovació del pressupost. 
 
- La regidora Sra. Balliu, en representació del grup municipal d’ICV, diu: Avui el grup 
municipal d'ICV tenia una intervenció preparada explicant el vot en contra a aquest 
punt de l’ordre del dia, bàsicament per les formes amb què el grup de govern en 
minoria ha tractat el tema més important al calendari polític de l’any com és 
l’aprovació del pressupost municipal.  
 
Hem assistit a un seguit de reunions que no han servit per a res més que per perdre el 
temps, i hem sofert davant la irresponsabilitat i la indiferència amb què hem estat 
tractats quan ni l’alcalde ni el regidor d'Hisenda s’han presentat a les reunions on 
tocava treballar.  
 
Avui el grup municipal d'ICV assisteix amb vergonya aliena a un Ple polític que 
converteix la sessió més important de la cosa pública en un mercadeig, com si la nostra 
vila fos un tauler del joc del Monopoly. Jo et venc el carrer de la riera Pare Fita i tu em 
dónes tres casetes i treus els contenidors al carrer Barcelona. Aquest és el joc que han 
establert les noves normes de funcionar, sembla, a la política local: la de vendre’s a 
qualsevol preu i seguir menyspreant la gent i les formacions que com la nostra es 
creuen que ser càrrec electe ha de ser alguna cosa més seriosa que escalfar una cadira 
i voler conservar el poder al preu que sigui, o grimpar fent el que sigui per tornar al 
poder.  
 
Els vilatans han de saber que a les darreres hores, s’ha arribat a un pacte in extremis per 
salvar els mobles, que creiem que hem de denunciar públicament, perquè ni Arenys ni 
la nostra gent es mereixen ser víctimes d’un canotatge a canvi d’uns quants vots 
perquè no s’ha fet la feina ben feta quan tocava.  
 
I nosaltres ens n'hem assabentat de pura casualitat  ja  que avui a la reunió de 
portaveus que acaba de celebrar-se no s’ha lliurat ni un trist paper de tot l'intercanvi 
de paperassa i de modificacions.  
 
Només s’inclou d’urgència el punt de l’ordre del dia amb la proposta d’acord de retirar 
la licitació per adjudicar la gestió del servei públic de recollida de residus del municipi, 
a canvi que el grup socialista doni suport a l’equip de govern i aprovi els pressupostos  
2012. 
  
Bona jugada la del partit socialista! Molt bé Sr. Vinyes, el que no han pogut fer al 
govern, ho aconsegueix  donant suport a un govern que ha estat  incapaç,  repeteixo, 
incapaç de negociar amb el nostre grup. No hauria estat difícil, només era parlar amb 
nosaltres. Una trucada, un gest. Aquest alcalde ha estat un negociador nefast  i s’ha 
venut al millor postor. Amb aquest gest ha tirat per terra tota la feina, el treball, les 
moltes hores que el meu grup ICV hi ha dedicat.  Una vegada algú em va dir que per 
ser polític  has de tenir molt mala llet.  Ara ja m’ho crec. N’haurem d’aprendre, i molt. 
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Si s’ha d’aprendre a jugar a escacs hi jugarem. Amb la voluntat de la gent del nostre 
municipi no s’hi juga.  
  
Avui CiU, PP i el BLOC, com si canviessin cromos tot jugant, han canviat amb el PSC 
l'aprovació dels pressupostos a canvi de fer marxa enrere en la implantació de la 
recollida selectiva porta a porta, i de treure com a inversió la cobertura d'un tram de 
la riera del Pare Fita, una obra que estava subvencionada pel PUOSC amb molt més del 
50 %, entre altres esmenes.   
 
La recollida selectiva va iniciar-se el gener d’aquest any a tot el nucli antic i 
urbanitzacions, i el ple del mes de juliol, va aprovar-ne per majoria absoluta, tan sols 
amb el vot contrari dels quatre regidors del PSC, l’ampliació a tot el municipi. A hores 
d’ara la licitació ja és en marxa i són moltes les empreses que s’estan interessant per 
participar en el concurs d’aquesta segona fase d’implantació. Doncs vet aquí que tot 
aquest treball educatiu, pedagògic, de difusió, de seguiment, de consens aconseguit... 
avui se’n va en orris perquè aquest cromo no agradava al PSC i l’han canviat per un 
altre.  
 
Avui, a la incapacitat d’arribar a acords del grup de govern en minoria amb CiU, PP i el 
Bloc, per irresponsabilitat absoluta, hi podem sumar el presumpte triomf del PSC, que 
ha aconseguit en unes hores, fer tombar tot un grup de govern, que ja estava prou 
tocat i enfonsat, convertint la política arenyenca en un pur i dur exercici de mercaderia 
sense pensar en les conseqüències greus de decisions com aquesta.  
 
Segur que deu ser legítim actuar d’aquesta manera, però des d' ICV, els volem deixar 
del tot clar que a nosaltres, amb aquesta mena de tripijocs, no ens hi trobaran. 
 
Avui hem après clarament la lliçó, que no calien el nostre treball ni les nostres 
aportacions, ni les nostres reflexions sovint basant-nos en l’experiència viscuda de 
govern; avui hem entès, com algú ens havia comentat i no hi donàvem crèdit, que el 
PSC, desprès de ser tan crític amb el govern en minoria, els ha estès una mà 
enverinada, i com ens comentava algú i no ho veiem factible, passat Reis, el proper pas 
serà entrar al govern.  
 
Hi havia altres maneres de resoldre la situació de desgavell i de crisi que vivia el govern 
en minoria de CIU, PP i BLOC. Els hem proposat per exemple que deixessin la plantilla 
i els pressupostos sobre la taula, i que tornessin a començar de nou a fer els deures 
ben fets i a no menysprear els grups que com ICV, ERC i la CUP hem assistit 
pacientment a totes i cadascuna de les convocatòries a què ens han convidat.  
 
Per cert que el PSC no va venir a cap ni una. Ara entenem de veritat el perquè ens han 
estat buscant les pessigolles i jugant també amb nosaltres, com si fóssim els cromos 
repetits del tauler de joc d’intercanvi.  
 
Estem emprenyats de debò, i volem que consti no només a l’acta sinó que arribi també 
la nostra enèrgica repulsa a aquesta manera de fer política a tota la gent que ens 
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acompanya a la Sala de Plens i a la que ens escolta des de casa.  
 
A continuació la Sra. Balliu es dirigeix a la secretària i li demana si és legal adoptar 
aquest acord. 
 
La secretària manifesta que davant la proposta dels socialistes va sol�licitar informe a la 
interventora municipal que a continuació es trasllada a tots els grups i que literalment 
diu així: 
 
“Vista l’esmena presentada pel grup municipal socialista a l’Ajuntament d’Arenys de 
Mar a l’aprovació del pressupost municipal. 
 
Atès que l’anterior proposta es vol incloure en el Projecte de Pressupost de 2012 per 
a la seva tramitació d’acord amb els articles 107 del DL 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya i 97 del RD 
2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització i 
funcionament de les entitats locals i amb l’ànim que pugui ser debatuda en el Ple 
celebrat per a l’aprovació inicial del pressupost, s’emet el següent informe: 
 
1.- Es proposa disminuir el crèdit consignat en una aplicació pressupostària de capítol 
2 i al mateix temps incrementar el crèdit o crear aplicacions pressupostàries noves de 
capítols 2 i 4. 
 
2.- L’aplicació pressupostària a la qual es proposa disminuir la consignació correspon a 
la destinada a cobrir el nou sistema de recollida selectiva previst a implantar el 2012. 
La despesa ha estat aprovada en sessió ordinària del Ple de data 16 de novembre de 
2011; cal suspendre la tramitació per a l’adjudicació del contracte abans de l’aprovació 
definitiva del pressupost ja que es disminueix el crèdit disponible per atendre el servei. 
Aquesta contractació va lligada a la previsió d’uns ingressos que, segons el sistema que 
finalment s’adopti, s’hauran de revisar amb el corresponent estudi del tècnic de Medi 
Ambient i, en cas que siguin inferiors al pressupostat, s’hauran de declarar com a no 
disponibles pel Ple. 
 
3.- També s’inclou una modificació a l’annex d’inversions donant de baixa un projecte i 
donant-ne d’alta un altre pel mateix import. El projecte que es dóna de baixa té un 
ingrés afectat corresponent amb un PUOSC, aquest es manté pressupostat per  
demanar-ne un canvi de destinació. En cas que aquest canvi no fos acceptat finalment, 
el Ple haurà de declarar l’import de la subvenció com a no disponible. Aquesta 
Intervenció no té constància de l’existència de cap projecte d’obra que justifiqui 
l’import del nou projecte. 

 
4.- L’esmena no afecta a l’informe d’Intervenció que es va emetre per a l’aprovació 
inicial del pressupost, per la qual cosa aquest continua sent aplicable. 
 
La Sra. Balliu se’n dóna per assabentada i diu que aquestes no són maneres de fer 
política ni de proposar acords amb òrgans col�legiats de l’Ajuntament.  
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- El regidor Sr. Vinyes, en representació del grup municipal del PSC, diu: El Ple de 
Pressupostos és un dels més importants de cada any. Els pressupostos municipals 
marquen la línia d’actuació del govern per a l’any per al qual s’aproven, d’aquí que 
hàgim de ser  molt curosos, exhaustius i realistes a l’hora de presentar la proposta per 
a la seva aprovació. 
 
En aquesta línia al grup municipal socialista hem estudiat amb profunditat el pressupost 
que presenta el govern i hem trobat que hi ha molts punts a tractar i millorar.  No 
podia ser d’una altra manera d’un pressupost que recull les mancances habituals de 
finançament dels ajuntaments, la mancança deguda a la crisi i el compliment de les 
sentències judicials. Tot i això demanem una sèrie de millores per tal que siguin 
introduïdes en els pressupostos: 
 
En primer lloc trobem l’increment de la partida 50-162 2270002. Hi ha un import 
destinat a la recollida selectiva pel sistema porta a porta. El PSC sempre ha manifestat 
que el sistema de recollida selectiva més viable per a la zona on no s’ha implementat 
encara cap sistema és el de contenidors preferiblement soterrats. Per tant, entenem 
que l’increment d’aquesta partida en més de 200.000 euros hipoteca considerablement 
el pressupost en un moment en què la situació econòmica no és la que desitjaríem. 
 
Per aquest motiu proposem que es disminueixi aquesta partida en 175.000€ destinats a 
la recollida selectiva porta a porta i que es passin a les següents partides i projectes, en 
els imports que especifiquem: 
 
.-Redacció del projecte de cobriment de pista esportiva. 
.-Creació d’una partida destinada a la “Preparació dels actes del centenari Espriu” (62-
332-22610 amb un import de 10.000€).  
.-Creació de la partida “Ús parc de Lourdes” (40-171-200 amb un import de 6.000€). 
.- Creació de la partida destinada a “Organització trobada puntaires” (60-338-22610 
amb import de 5.000€). 
.- Increment de la partida “Atencions benèfiques i assistencials” (61-231-480 amb un 
import de 15.000€). 
.- Increment de la partida del “Servei d’atenció a domicili” (80-233-2270901 amb 
import de 5.000€).   
.- Increment de la partida “Altres subministraments governació” (90-132-22199 amb 
un import de 4.500€). 
.- Increment de la partida “Estudis i treballs tècnics mobilitat” (32-441-22706 amb un  
import de 5.500€). 
.- Creació de la partida destinada a “Subvenció vocalia de jubilats” (74-463-48902 amb 
un import de 600€). 
 
Així mateix, volem manifestar que aquest grup celebra que el govern hagi accedit a 
revisar i paralitzar els tràmits de la licitació de la recollida selectiva porta a porta.  
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En relació amb el capítol d’inversions, sabem que quan governes es vol fer el màxim 
d’obres possibles a la vila, però entenem que atesa la situació econòmica en què ens 
trobem s’han de prioritzar quines obres són més necessàries a la vila. És per això que 
proposem que la partida d’inversió prevista per al cobriment de la riera, es destini a 
l’obra de millora del rial del Bareu. Davant una inversió pràctica proposem una inversió 
en seguretat. 
 
En aquest mateix capítol demanem el compromís del govern per executar 
immediatament les obres d’urbanització i arranjament de la plaça Mare Paula, 
l’arranjament de les pistes esportives, arreglar el pas per a vianants i estudiar la 
possibilitat o no de tancar el parc. 
 
En cas que s’acceptin aquestes esmenes, el sentit de vot del grup municipal socialista 
serà abstenció. 
 
- El regidor Sr. Fontbona, en representació del grup municipal del PSC, diu: S’han fet 
al�lusions al PSC, se’ns diu que fem “xantatge“ al govern. 
 
Hi ha coses que en la nostra modèstia no podem acceptar. Nosaltres ens hem 
presentat amb claredat amb un programa electoral escrit clar i diàfan. Un programa 
que segueix fil per randa les nostres propostes  d’avui (la selectiva, el Bareu, benestar 
social, l’esport). Així hom em escrit i així ho varem dir en campanya i els que ens han 
votat  així ho esperen. 
 
Un no pot acceptar, que el critiquin àcidament, per ser honest, mantenir una opinió i 
no canviar depenent de com bufa el vent, en tot cas, seria criticable l’actitud d’aquells 
que si canvien. 
 
Se’ns diu que no creiem en la selectiva. Vostès  saben que això no es veritat. Nosaltres 
defensem un model diferent a les zones d’alta densitat. El nostre model no es millor ni 
pitjor (aquestes són terminologies subjectives), ara, sí que és diferent, objectivament 
diferent. Així, doncs, per pensar diferent no som ni millors ni pitjors; la diversitat és la 
base del debat democràtic. 
 
Nosaltres no hem canviat, hem posat sobre la taula del govern un programa electoral, 
ni més ni menys, i el govern ho ha significat als pressupostos. 
 
Això es una posició absolutament honesta, no hem enganyat ningú, les nostres són 
posicions conegudes 
 
Per altra banda, el PSC no és determinant en una composició de 8 al govern i 9 a 
l’oposició. Tots els grups ho poden ser, fins i tot aquells que en tenen un. Per tant la 
responsabilitat d’aquest pressupostos recau bàsicament sobre el govern, però també 
sobre cada un de la resta de grups. 
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Com moltes vegades hem fet amb governs en minoria, hem assumit responsabilitats 
(respectant els nostre programa) davant el nostre poble  que ens preocupa i ens ocupa 
per sobre de tot. 
 
Sotmesa aquesta proposta a votació: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 2 vots PP, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal. 
Vots en contra:  3 vots ICV-EUIA-E, 1 vot CUP i 1 vot Esquerra-AM. 
Abstencions: 4 vots PSC  
 
Per majoria simple, se n’acorda l’aprovació. 
 
6.- Moció que presenta el grup municipal de la CUP perquè la flama del 
Canigó pugui ser present tot l’any en un espai públic.- El regidor Sr. Caldeira 
en representació del grup municipal de la CUP manifesta literalment el que segueix: La 
Comissió Flama del Canigó ja fa més de 30 anys que Sant Joan rere Sant Joan ens fa 
arribar la flama des de la Catalunya Nord fins a la vila. Certament, un Sant Joan sense 
l’arribada de la flama seria un Sant Joan mancat de quelcom substancial. 
 
• Atès l’important seguiment social que té l’arribada de la flama a la nostra vila. 

• Atesa la càrrega simbòlica que té la flama: la unitat de la llengua arreu dels 
territoris de parla catalana. 

• Atesa la feina constant i persistent, no sempre fàcil, de la Francesca Vila, la 
persona més implicada, a qui aprofitem per agrair-li el seu esforç, així com a tota una 
tirallonga d’arenyencs i arenyenques que en algun moment han fet possible el fet d’anar 
a buscar i fer arribar la flama a Arenys. 

Per tot el que hem exposat, el grup municipal de la CUP proposa al Ple els següents 
acords: 
 
1. Habilitar un espai, per exemple al Calisay, on tot l’any hi pugui haver el quinqué 
amb la flama encesa, a l’estil del que hi ha al Castellet, a Perpinyà. 

2. Col�laborar econòmicament en l’organització de l’acte, des de l’anada a buscar 
la flama fins a l’arribada a la vila 

Sotmesa aquesta Moció a votació: 
 
Vots a favor: 5 vots CIU, 4 vots PSC, 1 vot VIA-SI-RCAT-Bloc Municipal, 3 vots ICV-
EUIA-E, 1 vot CUP i 1 vot Esquerra-AM. 
Vots en contra:  2 vots PP  
Abstencions: cap 
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Per majoria  absoluta, se n’acorda l’aprovació. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària        Vist i plau 
         L’alcalde  
 
 
 
 
 
 
 
 


